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Mahlzeit, 2017, oil on canvas, 135 x 85 cm



Installation view



Der Sturz, 2018, oil on canvas, 32 x 18 cm



Bruno Di Lecce’s research deals with the body as an inescapable bound-
ary between nature and technology. Human fate perpetuates around 
these latter two concepts. Modernity tries to produce the utopic notion 
of an autonomous “human nature” and is steered towards fully immersed 
virtuality which in return becomes a goal in itself. Through this virtu-
ality, humans seek to overcome their own body. The body appears as a 
playing field on which the world’s contradictory concepts line up against 
each other. In this context, Bruno Di Lecce’s painterly work is a form of 
resistance. It seeks to uncover and defy the rules of the game. His work 
is characterized by a centripetal force that recognizes an imaginary layer 
of the canvas as a further layer in space, from which one may explore 
new depths. It is about taking the painting process and with it annulling 
the initial idea. However, this does not lead to an expressionist gesture 
or a mere ordinary procedural dimension. Three recurrent themes have 
crystallized from the artist’s painting process: The first, is the “allegorical” 
theme which sometimes takes immediate shape on the canvas without 
further sketching. The second, is the element of the “absurd”; often cre-
ated by negating the initial idea. His third theme is “synthesis” through 
which oblivion overcomes the need of expression.

Über die Arbeit

Bruno Di Lecce´s Forschung beschäftigt sich mit dem Thema des Körpers 
als unvermeidliche Grenze zwischen Natur und Technik. Das Schicksal 
des Menschen dreht sich um diese beiden Begriffe. Die Modernität, die der 
Utopie eine autonome “menschliche Natur” zu erschaffen folgt, steuert in 
Richtung einer vollständigen Virtualität, die selbst zum Ziel wird. Durch sie 
versucht der Mensch seinen eigenen Körper zu überwinden. Er erscheint als 
eine Art Spielfeld, auf dem sich die widersprüchlichen Konzepte der gegen-
wärtigen Welt gegenüberstehen. In diesem Sinne ist die malerische Arbeit 
von Bruno Di Lecce eine Art Widerstand. Die malerischen Arbeit von Bru-
no Di Lecce sucht in diesem Sinne die Spielregeln aufzudecken. Sie ist durch 
eine zentripetale Kraft gekennzeichnet, die in der imaginären Ebene der 
Leinwand einen möglichen Raum sieht, aus dem heraus man in die Tiefe 
gehen kann. Es geht darum, die ursprüngliche Idee durch den malerischen 
Akt rückgängig zu machen. Letzteres mündet jedoch nie in eine expression-
istische Geste oder gar in eine rein prozedurale Dimension. Im malerischen 
Schaffensprozess des Künstlers kristallisieren sich drei wiederkehrende Mo-
mente heraus: das erste ist das “allegorische” Thema, das manchmal direkt 
auf der Leinwand ohne Zeichnung entsteht. Das zweite ist das “Absurde”, 
das manchmal aus der Negation der ursprünglichen Idee hervorgeht, das 
dritte Moment ist die “Synthese” die, durch das Vergessen, den Willen des 
Ausdrucks überwindet. 
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